

66 ဘယ်သူပဲလုပ်လုပ် ကျွန်တော်အနေနဲ့ကတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးရချင်တာပဲရှိတယ်

ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်သူတစ်ဦးနှင့် တွေ့ဆုံခြင်း

အားမာန်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ငါးဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်တွင် မြန်မာ၊ ထိုင်းနယ်စပ်တစ်နေရာ၌ သီးခြားစီတွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထိုတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသမ္မတစံရွှေသိုက်၏ သားဦးဟန်ညောင်ဝေနှင့် ရန်ကုန်အခြေစိုက် Myanmar Egress အဖွဲ့ကြားက အကျိုးဆောင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုတွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများတွင် ထိုအဖွဲ့တည်ထောင်သူများကိုယ်တိုင် ပါဝင်ကူညီခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှုရရန် ထိုတွေ့ဆုံမှုမှာ ကေအင်န်ယူအတွက် ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ်မှာ အောက်တိုဘာလကဖြစ်သည်။ ကျန်အဖွဲ့များအတွက်မူ ပထမအကြိမ်ဖြစ်သည်ဟုဆိုရပါသည်။ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများ

မှာ အပြန်အလှန်သံသယမှစတင်ပြီး ထိုနောက် ပဋိပက္ခ၊ ထိုမှတစ်ဆင့် တိုင်းပြည်ဆင်းရဲမွဲတေမှုကို ဖြစ်စေသည်။ သူ၏ ဆန့်ကျင်ဘက် ငြိမ်းချမ်းရေးရယူရန် ကနဦးအပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု ထိုမှတစ်ဆင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆီသို့ သွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း Myanmar Egress တည်ထောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ စာဖတ်သူများအတွက် ထိုအဖွဲ့တည်ထောင်သူများ ထံမှ တစ်ဦးဖြစ်သော ဦးလှမောင် ရွှေနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားသည့် များမှကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်လုပ်ပို့ ပထမဦးဆုံး ဦးတို့ စိတ်ကူးကို တယ်လိုရီခဲ့သလဲ။

ကြားထဲမှာ အကျိုးဆောင် တဲ့ ဦးဟန်ညောင်ဝေ၊ ဒီဘက်က Myanmar Egress အဖွဲ့သားတွေ။ ဘာကြောင့် ဒီလို ရလဲ ဆိုတော့ ခုနက ကျွန်တော်ရှင်းပြ သလို ငြိမ်းချမ်းရေးမြန်မြန်ရစေ



ထောင်ကြီးဟိုတယ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တပ်မတော် တာဝန်ရှိသူများ သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးအပြီးတွေ့ရစဉ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်အချို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ချင်တယ်။ မြန်မြန်ရမှ Development (ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး)ဘက်ကို သွားလို့ရမယ်။ ဒါမှ ဒီနိုင်ငံရဲ့ သာယာဝပြောမှုကို ရှေးရှုနိုင်မယ်။ အခုရှိတဲ့ အခြေအနေက ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံမဟုတ်သေးဘူး။ ကျွန်တော်တို့က ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံဖြစ်အောင်လို့ သွားမယ့်ခြေလှမ်းတွေ စတုန်းပဲရှိသေးတယ်။ အဲတော့

တခြားနိုင်ငံတွေမှာ ဒီလိုကိစ္စတွေမှာလည်း ယူတန်း (U Turn) နောက်ပြန်သွားတာတွေ ရတယ်။ ဖတ်ဖူးတယ်ပေါ့။ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတစ်ခုကူးပြောင်းဖို့မှာ Transition နှေးခြင်း မြန်ခြင်းက အချက်သုံးချက်ပေါ့ မူတည်လို့ပြောတယ်။ အဲဒီနိုင်ငံမှာ Institution (အဖွဲ့အစည်း) တွေ အားကောင်းလား။ ပြီးရင်

လူတစ်ဦးချင်းရဲ့ Capacity (စွမ်းရည်/လုပ်နိုင်စွမ်း)က နိမ့်လား၊ မြင့်လား။ ပြီးတော့ အဲဒီနိုင်ငံမှာ ရှိတဲ့လူတွေရဲ့ တစ်ဦးချင်းစီ ဝင်ငွေက နိမ့်လား၊ မြင့်လားပေါ့။ ဒီသုံးချက်နဲ့ တိုင်းတာတယ်လို့ ပြောပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာက အဲဒီသုံးချက်က နိမ့်နေတယ်။ အဲလို နိမ့်နေတဲ့အတွက်

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက သုံးချက်လုံးကို မတင်နိုင်ဘူးဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ခရီးက ကြာဦးမှာပဲ။ ဒီထဲမှာ အခန့်မသင့်ရင် ယူတန်းပြန်ဖြစ် သွားနိုင်တယ်။ ဒီလိုဆိုရင် ကျွန်တော်တို့က လုပ်နိုင်တာ Capacity တင်တဲ့ကိစ္စကို လုပ်နိုင်တယ်။ ကျန်တဲ့နှစ်ခုထဲက ဒီစစ်ပွဲတွေရှိနေတယ်ဆိုရင် ခုနပြောတဲ့ ကျွန်တော်တို့ အမျိုးသားဝင်ငွေက စစ်စရိတ်ကို ပိုသုံးနေရမယ်။ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေက Development ကို မသွားနိုင်ဘဲ အခြားမလိုအပ်တာတွေ သုံးနေရရင် တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ တိုးဖို့ကလည်း ခက်ဦးမှာပဲ။ အခုဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ပညာရေးဘက်လျက်တွေနည်းနေတယ်။ ဒီ Education နိမ့်နေရင် လူတစ်ဦးချင်းစီရဲ့ Capacity ကလည်း နိမ့်နေမှာပဲ။ ဒါဆိုရင် တော့ ကျွန်တော်တို့သွားတာကြာမှာကြောက်တယ်။ ခုန စိတ်ကူးဆိုတာက ဒီတာမျိုးကို အားလုံးပိုင်းလုပ်စေချင်တာ။ ကျွန်တော်တို့မှာ နိုင်ငံကောင်းစေချင်တဲ့ ပြင်းပြတဲ့ဆန္ဒရှိတာတော့ ကျွန်တော်တို့ကိုယ် ကျွန်တော်တို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

စ(၂၉)သို့

■ တ(၂၀)မှ

တွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်တချို့ကလည်း ဒီလိုတာမျိုးမှာ သူတို့အနေနဲ့ကလည်း မြန်မြန် ငြိမ်းချမ်းရေးရပြီး မြန်မြန် Develop ဖြစ်စေချင်တဲ့ အရာကို သူတို့အနေနဲ့သဘောတူနေတဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဝိုင်းဝန်းစုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး အခုအဟက် ပြီးမှ အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲဖြစ်တာ။ ဒါပေမဲ့ ဒီအကြံပြုဆွေးနွေးပွဲတွေကလည်း အကြောင်းကြောင်းကြောင့် အချိန်မရွေး ပျက်သွားနိုင်တာပဲ။ ဒါပေမဲ့ အကြိမ်ကြိမ်တွေ့ရင်းတွေ့ရင်းနဲ့ ယုံကြည်မှုတွေ တိုးသတက်တိုးလာရင်တော့ ဒီတာက ပျက်တဲ့ဘက်ထက် ပိုပြီးတော့ ဖြစ်ထွန်းသွားတဲ့ဘက်ကို ကျွန်တော်တို့က ဖျော်လင့်ပါတယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် (ကြားကနေ) အကျိုးဆောင်ပေးတာဆိုတော့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေကို တယ်လီဖိတ်ဆက်လဲ။

ဦးအောင်မင်းကတော့ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး။ သမ္မတရဲ့ကိုယ်စားလှယ်ပါ။ ဦးဟန်ညောင်ဝေကတော့ ပထမဦးဆုံးသမ္မတရဲ့ သား ဖြစ်တယ်။ ရှမ်း Leader ဖြစ်တယ်။ ပြီးတော့ သူ့အနေနဲ့လည်း နှစ်ပေါင်းများစွာ ဆက်ဆံခဲ့

တယ်ပေါ့။ ဒါကြောင့်မို့သူ့ကို ကြားထဲမှာပိုင်းကူညီဖို့ မေတ္တာရပ်ခံခဲ့တာပါ။ ကျွန်တော်တို့ကတော့ တိုက်ရိုက်ဘာမှမပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့က Official လည်းမဟုတ်ဘူး။ ကျွန်တော်တို့က ဒီလိုယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ပြီး အပစ်အခတ်ရပ်စဲ၊ ဆွေးနွေးပွဲတွေ ဆက်လုပ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးရခေနိုင်လို့ နိုင်ငံသားတာဝန်ထမ်းဆောင်ကြတာပါ။ ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင်လို့ပြောရလည်း ရမှာပါ။ ဘယ်လိုနာမည်တပ်တပ်ပေါ့။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ပိုင်းပြီးတော့လုပ်ဖို့ပါပဲ။

အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲ နှစ်ကြိမ်ပြီး သွားတဲ့နောက်မှာ ဦးအနေနဲ့တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေကို ကျေနပ်အားရလား။

စတွေ့တွေ့ချင်းတော့ နှစ်ဖက်စလုံးမှာ ဒါအလုပ်သဘောပြောရင်ပေါ့။ တော်တော်လေးစွာ သားတယ်လို့ ကျွန်တော်ထင်မိပါတယ်။ (မှတ်ချက်- ဒီခင်ဘာ ၂ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်တပ်မတော် RCSS/SSA အဖွဲ့မှာ အစိုးရတာဝန်ရှိသူများနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူလက်မှတ်ကို တောင်ကြီးမြို့ရှိ တောင်ကြီးဟိုတယ်အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ အစိုးရဘက်မှ နိုင်ငံဘာဝ ၂၀တွင် တိုင်းရင်း

သားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ငါးဖွဲ့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့သော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းနှင့် အမှတ်(၂)လျှပ်စစ်ဓမ်းအားဝန်ကြီးဦးခင်မောင်စိုး၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်အောင်မြတ် အပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်သည်။ ရှမ်းပြည်တပ်မတော်၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် ဝိုလ်မှူးချုပ်စိုင်းလှက ခေါင်းဆောင်ပြီး အဖွဲ့ဝင်ခြောက်ဦးပါဝင်သည်။)

လက်နက်ကိုင်တွေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ နောက်ထပ် ချဉ်းကပ်နည်းလမ်းတစ်ခု ရတာ တာကြောင့်လို့ထင်ပါသလဲ။

ကျွန်တော့်အမြင် ပြောရရင်တော့ ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ ဘယ်သူပဲလုပ်လုပ် ငြိမ်းချမ်းရေးရစေချင်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ မပြင်ရဘူးလားလို့မေးရလည်း တချို့ကိစ္စတွေပြင်တာ တိုင်းပြည်ကောင်းဖို့ ဆိုရင်တော့ ပြဿနာမရှိဘူးလေ။ သူတို့ ဆွေးနွေးနေတာ ကြည့်ရတာ ပိုကောင်းတဲ့ဘက်ကိုရောက်သွားနိုင်ပါတယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ဆိုရင် အနီးကပ်စောင့်ကြည့်ပြီး မြင်ရတဲ့အနေအထားအရ ဘယ်လိုမြင်ရလဲ။

ဒါပေမဲ့ အခုဟာကတော့ ပထမဆုံးပွဲရှိပါသေးတယ်။ ပထမအဆင့်ဆိုတာက နားလည်မှုတည်ဆောက်တယ်။ စားပွဲပိုင်းကို သူတို့ အနေနဲ့ခေါ်မယ်။ ပြီးလို့ရှိရင်တော့ သူတို့ စားပွဲပိုင်းကိုရောက်ရင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲမယ်။ ပြီးမှ နောက်တစ်ဆင့်၊ နောက်တစ်ဆင့် တက်ဖို့ကိစ္စတွေပေါ့။ အခုအနေအထားက တချို့အဖွဲ့တွေက တော့သေချာပေါက်ရမှာပါ။

စားပွဲပိုင်းဆိုတော့ ပြည်တွင်းမှာလား။ အပြင်မှာပဲလား။ စားပွဲပိုင်းအဆင့်ရောက်ရင် ဘယ်မှာလုပ်ဖြစ်မလဲ။

အဲဒါကတော့ နှစ်ဖက် ယုံကြည်မှုပေါ် မူတည်တာပေါ့။ တချို့ကတော့ ပြည်တွင်းဖြစ်မှာပဲ။ ယေဘုယျအားဖြင့်တော့ ပြည်တွင်းဖြစ်မယ်လို့ထင်တယ်။

အခုလည်း ငါးဖွဲ့လောက်နဲ့စတွေ့ပြီးဆိုတော့ ဘယ်အဖွဲ့တွေ ကျန်ဦးမလဲ။ အစိုးရနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးမရသေးတဲ့ အတိုက်အခံထဲက။

အဖွဲ့သေးတွေ ကျန်သေးတယ်။ တချို့အဖွဲ့တွေဆိုရင်လက်မှတ်ထိုးပြီးပြီ။ အပစ်အခတ်ရပ်စဲထားတယ်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆက်သွားဖို့လိုသေးတယ်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို သွားဖို့ဆိုတာ အဆင့်တွေက အများကြီး ကျန်သေးတယ်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်း

ရေးသွားဖို့တော့ အချိန်ယူရမယ်။ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ဖြစ်ဖို့ လောက်က မြန်နိုင်တယ်။ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး မြန်မြန်ဖြစ်ရင် သေနတ်သံတိတ်မယ်ပဲ။ ဖြစ်နိုင်လို့ရှိရင် ၂၀၁၂ နှစ်ဆန်းက စပြီး သေနတ်သံတိတ်ခေတ်ပေါ်တယ်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့တိုင်းပြည် Development က ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မြစ်ဆိုထက် ပိုအရေးကြီးတယ်လို့ယူဆပါတယ်။

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ ကူညီဖို့ အသင့်ပါလို့ပြောတယ်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တယ်ထိုင်ပါလား။

ဒါက အားလုံးပိုင်းပါကြရမှာ။ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်သူ။ တိုင်းပြည် Development မြန်မြန်လို့ချင်သူအားလုံး ပိုင်းပါကြရမှာပါ။ ဝန်ကြီးဦးအောင်မင်းရှင်းပြတာက တစ်ဖွဲ့ချင်းအပစ်အခတ်ရပ်စဲဖို့ ပြီးရင် စားပွဲပိုင်းမှာ ညှိနှိုင်း အဖွဲ့များလာရင်ပေါင်းပြီး ဆွေးနွေးဖို့ ရည်မှန်းချက်ရှိတယ်ပြောပါတယ်။

အဲဒီ အချိန်ရောက် ခဲ့ရင်တော့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်တွေ၊ နိုင်ငံရေးပါတီတွေ၊ လူထုလှုပ်ရှားရေးအဖွဲ့တွေ၊ အားလုံး ပိုင်းပြီးတော့ လွှတ်တော်မှာ လက်မှတ်ထိုးမယ်ဆိုတဲ့ ရည်မှန်းချက်ရှိတယ်ပေါ့။ အဲဒါက အားလုံးပိုင်းလုပ်ရင် ဖြစ်နိုင်ရင်ပေါ့။ ၂၀၁၂ မှာ သေနတ်သံတွေစဲပြီးတော့ လူတွေပြောပြနေတဲ့ All Inclusive လိုဟာမျိုးကို အားလုံးတွေ့ဖို့ဟာ မျိုး မြစ်လာနိုင်မယ် ထင်တယ်ပေါ့။ သမ္မတကြီးအနေနဲ့လည်း ပြည်သူလူထုတင်မြှောက်ထားတဲ့ သမ္မတကြီးဖြစ်တဲ့အတွက် သမ္မတကြီး လွှတ်တော်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ Civil Society Organization တွေ၊ လူထုအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ပြီးတော့ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်တွေ၊ Ethnic Leader (တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုခေါင်းဆောင်တွေ) အားလုံးက ဆုံးဖြတ်တော့ ပြန်လည်ညှိနှိုင်းတာမျိုး ဖြစ်နိုင်မယ်လို့ ကျွန်တော်ကတော့ ယုံကြည်ပါတယ်။

Myanmar Egress နဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့သတိထားမိသလောက်က ပညာရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ Capacity Building နဲ့ပတ်သက်ပြီး လုပ်တယ်။ နောက်နာဂလည်းပြီးတော့လူမှုရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ ပါဝင်လုပ်လာတယ်။

တ(၃၀)သို့

PROUDLY PRESENTED BY
Alexandre Christie

Iron Cross
AC & IC

ဂေးဖြူ အဲဒ် မျိုးကြီး ပိုင်ပိုင်

LUCKYDRAW PROGRAMME
AC 6148 Winch - 20 pcs
AC IC Guitar - 20 pcs

၆:00 pm
8000 Ks (FREE STANDING)
MOC HALL (OUTDOOR)

X' Mas Eve
24.12.2011 (SATURDAY)
Inquiry Ph: 09 73308084, 01 373997, 01 381751

သတိပေးချက်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ ဖတ်ရှုပါ။
ဓမ္မစာအုပ်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ ဖတ်ရှုပါ။
ဓမ္မစာအုပ်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ ဖတ်ရှုပါ။

ဓမ္မစာအုပ်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ ဖတ်ရှုပါ။
ဓမ္မစာအုပ်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ ဖတ်ရှုပါ။
ဓမ္မစာအုပ်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ ဖတ်ရှုပါ။

